



INDIA NEWS

أخبار الهند
March, 2010

آذار 2010

Embassy of India, Damascus

سفارة الهند - دمشق

هاتف: 00-963-11-3347351, 3347352, 3347900

فاكس: 00-963-11-3347912, 3345711

بريد إلكتروني: hoc.damascus@mea.gov.in, cons.damascus@mea.gov.in, com.damascus@mea.gov.in

Contents

المحتويات

India passes bill on legislative seats for women

تمرير قانون هندي لمقاعد تشريعية للمرأة

Gulf has a special focus in India's foreign policy: Tharoor

تارور: للخليج تركيز كبير في سياسة الهند الخارجية

Russia, India Consider Joint Moon Mission

الهند وروسيا تفكران في مهمة مشتركة إلى القمر

India Launches Energy Conservation Fund, Aims At Saving 25,000 MW

الهند تطلق صندوق الحفاظ على الطاقة لهدف توفير 25000 ميغاواط

Foreign universities eye Indian opening

الجامعات الأجنبية تترقب الافتتاح في الهند

India launches most luxurious tourist train

الهند تطلق أفخم قطار سياحي

India to attract more Saudi students

الهند ستجذب المزيد من الطلاب السعوديين

(This is a compilation of extracts of articles on India from the international media. In case you do not desire to receive this, please send a message to-pressindembassy@gmail.com and we will stop e-mailing this to you)

(تحتوي هذه النشرة على مقتطفات من مقالات عن الهند في وسائل الإعلام الدولية، و في حال لم ترغبوا باستلامها لنتوقف عن إرسالها لكم) pressindembassy@gmail.com يرجى إرسال رسالة إلكترونية إلى:

India passes bill on legislative seats for women

The Washington Post : March 10, 2010

New delhi — Indian lawmakers approved a historic bill Tuesday that would set aside one-third of all legislative seats for women. The bill, would guarantee seats for women in the national legislature and all state assemblies in the world's largest democracy, where women have been largely kept on the sidelines of the legislative process.

“ This is a momentous development in the long journey of empowering our women.....”, India's prime minister, Manmohan Singh, said after legislators approved the bill. The new quotas, he said, will be “ living proof that the heart of Indian democracy is sound and is in the right place.”

Women's representation in politics is not new to South Asia. Several nations, including Pakistan, Bangladesh and Sri Lanka, have elected women to their highest office. India elected Indira Gandhi as its only female prime minister four times between 1966 to 1984. But the region's women have lagged behind men in life expectancy, literacy and legal rights.

Advocates of the bill say greater female representation in Indian politics will help make women's issues a higher priority for policymakers. “Issues like female infanticide will no longer be seen as a soft subject but will become the core of the nation's political agenda,” said Brinda Karat, a member of the Communist Party of India (Marxist), during the debate in the upper house.

Female politicians have made steady gains in India. Women hold some of the country's highest offices, including that of its ceremonial president and of the speaker of the lower house of parliament. The ruling Congress Party is headed by a woman, as is the main opposition, the Bharatiya Janata Party, in the lower house.

تمرير قانون هندي لمقاعد تشريعية للمرأة

واشنطن بوست - 2010\3\10

وافق المشرعون الهنود على قانون تاريخي سيخصص ثلث المقاعد النيابية للنساء، و سيضمن القانون مقاعد النساء في المجلس التشريعي الوطني و في مجالس الولايات في أكبر ديمقراطية في العالم حيث بقيت النساء على هامش العملية التشريعية.

قال رئيس وزراء الهند مانموهان سينغ بعد موافقة المشرعين على القانون إن "هذا تطور هام في الرحلة الطويلة لتمكين نساتنا..."، و قال أيضاً إن الكوتات الجديدة ستكون "دليلاً حياً على أن جوهر الديمقراطية الهندية صحيح و في الموقع المناسب". ليس تمثيل النساء في السياسة بجديد في شرق آسيا، فقد انتخبت العديد من الأمم كباكستان و بنغلادش و سريلانكا نساءً لأعلى المناصب، كما انتخبت الهند إنديرا غاندي كرئيسة الوزراء الوحيدة فيها لأربع مرات من 1966 إلى 1984، لكن نساء هذه المنطقة قد حلت خلف الرجال في التعليم و الحقوق القانونية و معدل الأعمار.

يقول مؤيدو القانون إن التمثيل الأكبر للنساء في السياسة الهندية سيساعد على جعل قضايا المرأة أولوية علياً لصناع السياسة، و قال بريندا كارات العضو في الحزب الشيوعي الهند (الماركسي) خلال النقاش في البرلمان الأعلى إن "قضايا كقتل الطفل الأنثى لن تُرى بعد الآن كموضوع عادي بل ستصبح جوهر الأجندة السياسية للأمة".

جنت السياسيات الإناث في الهند مكاسب ثابتة، فالنساء يتبوأن بعض المناصب العالية في البلاد كالمنصب الرسمي لرئيس البلاد و رئيس القسم الثاني من البرلمان، كما ترأس حزب المؤتمر الحاكم امرأة كما هو حال الحزب المعارض الرئيس في القسم الثاني من البرلمان بهاراتيا جانتا.

Village councils have 40 percent women's representation because of an earlier quota law.

"It is very appropriate that we are getting this law at this time because people's acceptance of women in leadership positions is better than it ever was," said Ranjana Kumari, director of the Center for Social Research, which trains women for leadership roles. "But what is more important is the big, big change in women's own expressions and aspirations in the new India."

Experts say the presence of women in parliament might not automatically lead to empowerment. An analysis of the performance of female members of the current parliament by PRS Legislative Research, an independent research group, finds that women asked fewer questions, moved fewer bills and participated in fewer debates than their male counterparts.

Gulf has a special focus in India's foreign policy: Tharoor

The Economic Times : 21 Mar 2010

KOCHI: Gulf region has a special focus in India's foreign policy as New Delhi has a vital stake in its stability, security and economic well-being in view of diversification of maritime linkages between the two, Minister of State for External Affairs Shashi Tharoor said here on Sunday.

Inaugurating a seminar on 'Maritime linkages between India and the Gulf - Old Foundation, New Perspectives', he said it was satisfying to note that India-Gulf maritime linkages had not only continued but strengthened in the recent past.

تمثيل النساء في المجالس القروية 40% بسبب قانون كوتا سابق.

قالت رانجانا كوماري مديرة مركز البحث الاجتماعي الذي يدرب النساء على أدوار القيادة إنه "من المناسب أن يكون لدينا هذا القانون في هذا الوقت لأن قبول الناس للمرأة في مواقع القيادة أفضل مما كان عليه في السابق." لكن الأهم هو التغيير الكبير الكبير تعبيرات و طموحات النسوة الخاصة في الهند الجديدة." يقول الخبراء إن وجود النساء في البرلمان قد لا يؤدي إلى تمكينهن بشكل آلي. توصل تحليل لأداء الأعضاء الإناث في البرلمان الحالي أجراه مركز بي آر اس للبحث التشريعي، وهو مجموعة مستقلة للأبحاث، إلى أن النساء طرحن أسئلة أقل و حركن قوانين أقل كما شاركن بشكل أقل في النقاشان مقارنة بنظرائهن الذكور.

تارورو: للخليج تركيز كبير في سياسة الهند الخارجية

ايكرونوميك تايمز - 21/03/2010

قال وزير الدولة الهندي للشؤون الخارجية شاشي تارور إن لمنطقة الخليج تركيز خاص في سياسة الهند الخارجية لأن لنينودلهي دورها الهام في استقرار و أمن المنطقة و رفاهها الاقتصادي بالنظر إلى تنوع الروابط البحرية بين المنطقتين.

و قال تارور في افتتاح ندوة بعنوان "الروابط الملاحية بين الهند و الخليج - أساس قديم و أفاق جديدة" إنه من المرضي ملاحظة أن الروابط البحرية بين الهند و الخليج لم تستمر و حسب بل تقوّت في الماضي القريب.

"The maritime linkages have transformed and diversified into several linkages such as political, economic, strategic and cultural, investment and the significant contribution of the Indian diaspora--large plurality of which is the state of Kerala--to well being of both India and the Gulf.

"This has meant that the Gulf region is an area of special focus in India's foreign policy and India has a vital stake in the stability, security and economic well-being of the Gulf," he said.

The bilateral trade between India and Gulf Cooperation Council (GCC) countries had reached nearly USD 100 billion in 2009 making the GCC, as a block, the second largest trading partner of India after the US, he said.

In addition, the estimated four to five million Indians in the Gulf countries transfer about USD 30 billion in remittances to India annually, he said.

On the emerging maritime security environment, he said it had deep significance in terms of the need to protect the Exclusive Economic Zone of two million square kilometers, to ensure security from attacks through this sea and development of close relations with Gulf nations.

India and the countries of the Gulf were having a shared view of peace and prosperity in this region, he said, adding many of the Gulf countries look upon New Delhi as "a friendly and benign neighbour" on which they can depend in times of difficulty and need.

"تحولت هذه الروابط و تنوعت إلى روابط متعددة سياسية و اقتصادية و إستراتيجية و ثقافية و استثمار إلى جانب الإسهام المؤثر للمغتربين الهنود – الذين قدم غالبيتهم من ولاية كيرالا – في الرفاه الاقتصادي للهند والخليج." قال تارور "هذا يعني أن منطقة الخليج ذات تركيز خاص في سياسة الهند الخارجية و للهند حصّة هامة في استقرار و أمن الخليج و رفاهه الاقتصادي."

و قال تارور و إن التجارة الثنائية بين الهند و دول مجلس التعاون الخليجي قاربت 100 مليار دولار في 2009 جاعلة مجلس التعاون الخليج ككتلة واحدة ثاني أكبر شريك تجاري للهند بعد الولايات المتحدة.

و أضاف بأنه إضافة إلى ذلك يحول الهنود المقتر عددهم بأربعة إلى خمسة ملايين في الخليج قرابة 30 مليار دولار كحوالات إلى الهند في العام.

قال الوزير الهندي في خصوص بيئة الأمن الملاحي الناشئة إن لها تأثيراً كبيراً بلغة الحاجة لحماية المنطقة التجارية الحصرية البالغة مليوني كيلومتر مربع لضمان الأمن من الهجمات عبر هذا البحر و لتطوير العلاقات الوثيقة مع دول الخليج.

للهند و دول الخليج رؤية مشتركة للسلام و الازدهار في هذه المنطقة حسب ما قاله تارور مضيفاً بأن العديد من دول الخليج ترى نيودلهي :كجار صديق ودود" يمكنها الاعتماد عليه في أوقات المصاعب و الحاجة.

Traditional Naval powers continue to rely upon their sea-control assets while emerging powers are developing sea-denial capabilities, he said, adding "all this is leading to the emergence of a new international maritime order, one that is characterised by a great deal of flux."

"It is clear that our maritime policies will be one of the major determinants of success or failure in our attempt to transform India into a modern, plural, open, advanced country that is both secure and prosperous," Tharoor said.

Russia, India Consider Joint Moon Mission

15 March 2010 : The Moscow Times

NEW DELHI — Russia and India may join forces in exploring the moon, Prime Minister Vladimir Putin said Friday, touting the two countries' potential for cooperation on high-technology projects.

"We need to identify priorities for our joint work in space," Putin said during a video conference in New Delhi. "Moon exploration could be one of these priorities." Russia, which sent the first satellite and man into space, is rebuilding a space program that was decimated by the collapse of the Soviet Union. The country is also working on space projects with the United States and China and is planning to fly an Indian astronaut in its Soyuz vehicle.

Under a space cooperation agreement signed Friday, Russia plans to send an Indian into space in 2013, Deputy Prime Minister Sergei Ivanov told reporters.

Anatoly Perminov, head of the Federal Space Agency, said in New Delhi in December 2008, that India might get its own spacecraft after 2015.

Russia and India earlier agreed to send an unmanned mission to the moon and erect a laboratory on the lunar surface. The accord will expire at the end of 2017.

و قال تارور إن القوى البحرية التقليدية تستمر بالاعتماد على موجوداتها من التحكم بالبحر بينما تطور القوى الصاعدة قدرات الاستغناء عن البحر، مضيفاً بأن هذا كله "يؤدي إلى نشوء نظام ملاحي دولي جديد يتميز بقدر كبير من التغيير المتواصل."

قال الوزير الهند "من الواضح أن سياساتنا الملاحية ستكون من المحددات الرئيسة لنجاحنا أو فشلنا في محاولتنا لتحويل الهند إلى بلد حديث متعددٍ منفتح متقدم آمن و مزدهر."

الهند و روسيا تفكران في مهمة مشتركة إلى القمر

موسكو تايمز – 2010/3/15

قال رئيس الوزراء الروسي فلاديمير بوتين إن روسيا و الهند قد تضمان جهودهما لاكتشاف القمر، في إشارة إلى التعاون المحتمل للبلدين في مشاريع التقانة المتقدمة.

و قال بوتين في مؤتمر فيديو في نيودلهي إننا "نحتاج لتحديد الأولويات لعملنا المشترك في الفضاء". "و استكشاف القمر قد يكون واحداً من هذه الأولويات."

تعيد روسيا التي أرسلت أول إنسان و أول قمر صناعي إلى الفضاء بناء برنامج فضائي توقف قسمه الأعظم بانهايار الاتحاد السوفيتي، و تعمل أيضاً على مشاريع الفضاء مع الولايات المتحدة و الصين و تخطط لإرسال رائد فضاء هندي على متن مركبتها سويوز.

قال نائب رئيس الوزراء للصحفيين إن روسيا تخطط بموجب برنامج التعاون الفضائي الموقع لإرسال هندي إلى الفضاء في 2013.

و قال أناتولي بيرمانوف رئيس هيئة الفضاء الاتحادية في نيودلهي في كانون الأول 2008 إن الهند قد تحصل على مركبتها الفضائية الخاصة بعد 2015.

اتفقت روسيا و الهند مسبقاً على إرسال رحلة غير مأهولة إلى القمر و إقامة مختبر على السطح القمري، و ينتهي الاتفاق في نهاية 2017.

India Launches Energy Conservation Fund, Aims At Saving 25,000 MW

Cleantechnica.com : March 20, 2010

The Indian government has launched a new fund aimed at providing state governments with financial help to promote energy efficiency. The Energy Conservation Fund will be formed by contributions from the state governments which can later request for grants to promote energy conservation programs.

The Indian economy has been growing at a handsome rate of 7 to 9 percent in the recent few years. The government wants to push the GDP growth into double digits. India is heavily dependent on coal for energy generation and other energy-intensive industrial and manufacturing process.

The government aims at generating 100,000 MW energy by 2017 in order to meet the ever rising energy demand. It also aims at saving 25,000 MW energy through various energy efficiency initiatives and stricter laws preventing power theft and reducing transmission and distribution losses which amount to about \$6.5 billion losses for the power companies.

India has ambitious renewable energy targets like the National Solar Mission which aims at installing 20,000 MW of solar energy systems in the country in the next decade or so.

Commendable efforts has been initiated in this regard by announcing the sector-wide trading of energy efficiency certificates which would work in a manner similar to the trading carbon credits. The government would identify more than 700 of the most energy intensive sectors and would mandate energy efficiency guidelines for them. Any industry falling short of its energy efficiency target would have purchase energy efficiency certificate from the industries which have achieved their assigned targets. The government intends to launch this program by next month and hopes to save 10,000 MW power every year.

الهند تطلق صندوق الحفاظ على الطاقة لهدف توفير 25000 ميغاواط

20/3/2010 - Cleantechnica.com

أطلقت الحكومة الندية صندوقاً جديداً يهدف إلى تزويد حكومات الولايات بالمساعدة المالية لتعزيز الكفاءة من ناحية الطاقة، و سيشكل صندوق الحفاظ على الطاقة بإسهامات من حكومات الولايات التي يمكنها لاحقاً طلب المنح لترويج برامج الحفاظ على الطاقة.

لقد نما الاقتصاد الهندي بمعدل متميز من 7 إلى 9 بالمئة في السنوات الأخيرة، و تريد الحكومة مضاعفة نمو الناتج المحلي الإجمالي. تعتمد الهند بكثرة على الفحم لتوليد الطاقة و غير ذلك من العمليات الصناعية القائمة على الطاقة و عملية التصنيع.

ترمي الحكومة إلى توليد 100000 ميغاواط بحلول عام 2017 بهدف تلبية الطلب المتزايد على الطاقة دائماً، و تهدف أيضاً إلى توفير 25000 ميغاواط عبر مبادرات كفاءة الطاقة المتنوعة و قانون أصرم يمنع سرقة الطاقة و الحد من خسائر النقل و التوزيع التي تصل إلى قرابة 6.5 مليار دولار لشركات الطاقة.

لدى الهند أهداف طموحة للطاقة المتجددة كالمهمة الشمسية الوطنية التي تهدف إلى تركيب أنظمة طاقة شمسية تساوي 20000 ميغاواط في البلاد خلال العقد القادم.

بذلت جهوداً حميدة في هذا الصدد بإعلان الاتجار بشهادات كفاءة الطاقة في كامل القطاع، و هذا الأمر يشبه اعتمادات الكربون. ستحدد الحكومة أكثر من 700 قطاع من القطاعات القائمة على الطاقة و ستفرض تعليمات كفاءة الطاقة عليها، و تشتري أي شركة لا تبلغ هدف كفاءة الطاقة خاصتها شهادة الكفاءة من الصناعات التي حققت أهدافها المحددة. تنوي الحكومة إطلاق هذا البرنامج الشهر القادم و تأمل توفير طاقة 10000 ميغاواط كل عام.

Foreign universities eye Indian opening

AFP : March 25, 2010

NEW DELHI — Universities around the world are poised to establish outpost colleges in India as the government pushes ahead with plans to open up the country's education system.

Prime Minister Manmohan Singh's cabinet has given the green light to the proposals, which will now be debated by parliament next month.

Nearly one in three of India's 1.15 billion people is under 14, and Singh has said improving educational standards is crucial if recent rapid economic development is to continue.

Many foreign universities already have links with Indian business schools or engineering colleges but the prospect of independent foreign campuses in one of the world's major emerging economies has sparked global interest.

Krista Knopper, India adviser for the Netherlands' Maastricht University, said the proposed legislation promised a revolution for Indian students.

About 100,000 Indians study at universities in the United States and 60,000 in other countries, according to the New York-based Institute of International Education.

"The bill is likely to benefit Indian students and will lead to more choice," said Lancaster University vice chancellor Paul Welling in comments published this week.

Stanford's assistant vice president Lisa Lapin told the Hindustan Times that "learning centres" and "research partnerships" had proved valuable in India for the university's current students and would probably be expanded.

The bill, which stipulates foreign institutes would have to deposit a start-up fund of 11 million dollars, is likely to face a difficult time in parliament.

الجامعات الأجنبية تتربقب الافتتاح في الهند

وكالة الصحافة الفرنسية – 25/03/2010

تتطلع الجامعات حول العالم لإنشاء باكورة كلياتها في الهند مع مضي الحكومة قدماً في خطط فتح النظام التعليمي في البلد.

وقد أعطت حكومة رئيس الوزراء مانموهان سينغ الضوء الأخضر لعروض الجامعات التي ستناقش في البرلمان الشهر القادم.

قرابة ثلث سكان الهند البالغ عددهم 1.15 مليار دون سن الرابعة عشر و قد قال سينغ إن تحسين المعايير التعليمية ضروري إذا أردنا استمرارية التنمية الاقتصادية السريعة الحالية.

لدى العديد من الجامعات الأجنبية صلات مع مدارس الأعمال الهندية و كليات الهندسة الأبنية الجامعية الأجنبية المستقلة في واحد من الاقتصادات العالمية الهامة الصاعدة في العالم قد أثار اهتماماً عالمياً.

قال كريستا نوبر مستشار الهند في جامعة ماستريخت الهولندية إن التشريع المقترح يعد بثورة للطلاب الهنود.

يدرس قرابة 100000 هندي في الجامعات الأمريكية و 60000 في البلدان الأخرى بحسب معهد التعليم الدولي في نيويورك. قال بول ويلينج نائب رئيس جامعة لانكاستر "إن هذا القانون سيفيد الطلاب الهنود و سيؤدي إلى خيارات أكثر."

و قالت ليزا لابين نائب الرئيس المساعد في جامعة ستانفورد لصحيفة (هندوستان تايمز) إن "مراكز التعلم" و "شراكات الأبحاث" قد أثبتت قيمتها في الهند لطلاب الجامعات الحاليين و من المحتمل أن تتوسع.

يحتمل أن يواجه القانون الذي ينص على أن تودع الجامعات الأجنبية تمويلاً بدءياً قيمته 11 مليون دولار وقتاً عصيباً في البرلمان.

India launches most luxurious tourist train

Xinhua : March 21, 2010

MUMBAI - India's most luxurious tourist train started its maiden journey from an eastern city on Saturday evening.

The train , which is called "Maharajas Express," launched at Kolkata station at 10:10 pm by Indian Railway Minister Mamata Banerjee, Indian media reported on Saturday evening.

For the coming six days and seven nights, the train will stop at six stations before reaching the destination of New Delhi. It will be a unique pan-Indian tour, and tourists could visit many famous destinations, such as heritage cities and wild forests , where visitors may have the opportunity of a glimpse of tigers, said Banerjee.

The train can carry 88 passengers in 23 well-decorated carriages, which are equipped with individual temperature control systems, environment-friendly toilets, live TV sets, DVD players, internet and direct dial telephones, and all food and drinks are complimentary, according to the report. There are four categories of carriages—junior suite for US\$800 per person per day, deluxe cabin for US\$900, suite for US\$1400 and the Presidential Suite for US\$2500.

The new move created history in Indian railways, and will promote the development of the tourism industry, the minister said.

الهند تطلق أفخم قطار سياحي

وكالة شينخوا - 2010\3\21

بدأ أفخم قطار سياحي في الهند رحلته الأولى من مدينة في المنطقة الشرقية.

نقلت وسائل الإعلام الهندية أن وزير السكك الحديد الهندية ماماتا بانرجي أطلق القطار المسمى "مهاراجا اكسبرس" من محطة مدينة كولكاتا.

وقال بانرجي إن القطار سيتوقف خلال الست أيام و السبع ليالٍ التالية في ست محطات قبل الوصول إلى نيودلهي، إنها رحلة فريدة عبر الهند إذ يتسنى للسياح زيارة العديد من الوجهات المشهورة كالمدن التراثية و الغابات البرية حيث تتاح للزوار فرصة مشاهدة النمر.

يمكن للقطار بحسب التقرير أن يقل 88 راكباً في 23 عربة مزخرفة بشكل جيدو مجهزة بأنظمة مستقلة لضبط درجة الحرارة و مراحيض صديقة للبيئة ومجموعات تلفاز مباشرة و مشغلات أقراص دي في دي و انترنت و هواتف اتصال مباشر، كما أن كل الطعام و المشروبات مجانية. هناك أربع فئات للعربات: جناح أصغر بكلفة 800 دولار للشخص في اليوم الواحد - كيبنة ديلوكس بـ 900 دولار - جناح بـ 1400 دولار و الجناح الرئاسي بـ 2500 دولار.

قال الوزير إن الخطوة الجديدة ستصنع التاريخ في السكك الحديد الهندية و ستروج لتطوير صناعة السياحة.

India to attract more Saudi students

ARAB NEWS : Mar 20, 2010

JEDDAH: India expects a “substantial increase” in the number of students from Saudi Arabia with its latest move to allow international educational institutions to operate from different parts of the country.

“We are hopeful of a dramatic increase in the number of Saudi students pursuing studies in India,” Indian Consul General Sayeed Ahmed Baba told a press conference convened to announce a mega catalog-cum-product show being held with the cooperation of the Jeddah Chamber of Commerce and Industry for two days from Sunday.

Catalogs, products and services — both traditional and modern — from 300 of India’s major companies will be showcased for two days at the event, which is the “first major bilateral commercial move following the recent visit of Indian Prime Minister Manmohan Singh to the Kingdom,” said Baba.

India has already carved a niche for itself in the field of education with some of its own colleges and universities, as well as professional institutions figuring among the world’s best. “The move to allow overseas educational universities and institutions, including some of the prestigious ones, will only help many more Saudi and other foreign students to study in India,” the consul general said.

Baba said the bilateral trade was continuously increasing in the past three years and stood around \$20 billion in 2008-09, with Indian exports to the Kingdom exceeding \$5 billion, a 37.70 percent jump.

الهند ستجذب المزيد من الطلاب السعوديين

أخبار العرب (Arab News) -
20/03/2010

تتوقع الهند "زيادة ضخمة" في أعداد الطلاب من العربية السعودية مع خطواتها الأخيرة بالسماح للمعاهد التربوية الدولية بالعمل من أجزاء مختلفة من البلاد.

قال القنصل العام الهندي أحمد بابا في مؤتمر صحفي عقد بالتعاون مع غرفة التجارة والصناعة في جدة لإطلاق معرض لكتالوج كبير يتضمن المنتجات "إننا نأمل بزيادة دراماتيكية يف عدد الطلاب السعوديين الراغبين بالدراسة في الهند."

عُرِضت الكتالوجات و المنتجات و الخدمات - التقليدية و الحديثة - من 30 من الشركات الرئيسية في الهند في هذا المعرض، و هذا الحدث هو "أول تحرك تجاري كبير بعد الزيارة الأخيرة لرئيس الوزراء الهندي مانموهان سينغ إلى المملكة," كما قال بابا.

سعت الهند إلى موقع لائق لها في مجال التعليم بحلول بعض معاهدها و جامعاتها إلى جانب المعاهد المهنية بين الأفضل في العالم، و قال القنصل العام "إن خطوة السماح للمؤسسات و الجامعات التعليمية الخارجية - متضمنة بعض الجامعات و المعاهد الراقية - ستساعد المزيد من الطلاب السعوديين و غيرهم من الأجانب على الدراسة في الهند."

كما قال بابا إن التجارة الثنائية كانت تتزايد باستمرار في السنوات الثلاث الماضية و قد وصلت إلى قرابة 20 مليار دولار في 2008-2009 لتتجاوز الصادرات الهندية إلى المملكة 5 مليارات دولار بقفزة قدرها 37.70 بالمئة.